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2024-12-16 09:00 Kommunfullmäktige  

Ärendenumrering: 

 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 2024-12-16 

2 Interpellation: Felaktigt folkbokförda i Umeå kommun; Anders Ågren (M) 

3 
Interpellation: Planerar Socialdemokraterna en övergång från LOV till LOU inom 

hemtjänsten? Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

4 
Interpellation: Umeå kommuns ansvar för hälsovådlig asbestsanering; Davis Kaza (AP) 

och Patrik Brännberg (AP) 

5 
Interpellation: Flygets betydelse för tillväxt och beredskap i Umeåregionen; Anders 

Sellström (KD) 

6 
Interpellation: Blev det paus i pausen avseende nedsläckningen av vägbelysningen? 

Mattias Larsson (C) 

7 
Fråga: Avser Umeå kommun göra ett omtag kring textilinsamlingen; Maja Westling 

Palmberg (C) 

8 Fråga: Hur ser kommunens beredskap för Holmön ut över julen? Mattias Larsson (C) 

9 
Fråga: Har barnkonventionen beaktats i hanteringen av pedofilärendet på 

samverkanshuset; Tobias Holmbom (V) 

10 Fråga; Kontroll av belastningsregister vid anställning; Veronica Kerr (KD) 

11 Exploateringsavtal - Stadsliden 6:6 

12 Antagande: Detaljplan för del av fastigheten Stadsliden 6:6 - campus 

13 Start av arbete med fördjupad översiktsplan för Hörnefors 

14 Riktlinje för god ekonomisk hushållning 

15 
Fastställande av kreditlimiter, internbankspåslag samt borgensavgift för Umeå 

kommunkoncern 2025 

16 Utbetalning av partistöd 2025 

17 Umeå Science Park - Uppdaterad Bolagsordning och Aktieägaravtal 

18 Avfallstaxa 2025 

19 VA - taxa 2025 

20 Äldrenämnden: Hjälpmedelsavgifter 

21 Individ- och familjenämnden: Hjälpmedelsavgifter  

22 Valärenden 

23 Anmälningsärenden 

24 Utdelning av Umeå kommuns miljöpris 

25 Kommunrevisorerna informerar 

26 Jämställdhetsutskottet informerar 

 



Närvarodata: 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2024-12-16 08:02:30 15:53:03 §1-26 

2 Alireza Mosahafi (M) 2024-12-16 08:07:46 15:55:12 §1-26 

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2024-12-16 08:22:11 15:55:12 §1-26 

4 Hans Lindberg (S) 2024-12-16 08:06:08 15:55:12 §1-26 

5 Anders Ågren (M) 2024-12-16 08:25:14 15:55:12 §1-26 

6 Janet Ågren (S) 2024-12-16 08:35:42 15:55:12 §1-26 

7 Ulrik Berg (M) 2024-12-16 08:34:10 15:55:12 §1-26 

8 Mattias Larsson (C) 2024-12-16 08:52:52 15:55:12 §1-26 

9 Lars Forsgren (SD) 2024-12-16 08:49:35 15:55:12 §1-26 

10 Arvid Lundberg (MP) 2024-12-16 09:09:44 15:55:12 §3-26 

11 Bore Sköld (V) 2024-12-16 09:01:11 15:55:12 §1-26 

12 Mikael Berglund (S) 2024-12-16 09:00:10 15:08:28 §1-6,11-26 

13 Kjerstin Widman (M) 2024-12-16 08:31:57 15:55:12 §1-26 

14 Christina Bernhardsson (S) 2024-12-16 08:23:17 15:55:12 §1-26 

15 Maria Lindvall (-)(L) 2024-12-16 09:02:27 15:55:12 §1-26 

16 Davis Kaza (AP) 2024-12-16 09:01:07 15:55:12 §1-26 

17 Veronica Kerr (KD) 2024-12-16 09:04:14 15:55:12 §3-26 

20 Maja Westling Palmberg (C) 2024-12-16 08:02:37 15:52:12 §1-26 

21 Igor Hell (M) 2024-12-16 08:40:12 15:55:12 §1-26 

22 Moa Brydsten (S) 2024-12-16 08:36:16 12:00:00 §1-3,11-14,24 

23 Lars Nilsson (SD) 2024-12-16 08:12:47 14:37:18 §1-5,11-26 

24 Tomas Wennström (S) 2024-12-16 08:54:28 15:55:12 §1-26 

25 Carin Nilsson (S) 2024-12-16 08:54:47 15:51:24 §1-26 

26 Elmer Eriksson (M) 2024-12-16 08:27:42 15:52:49 §1-26 

28 Ellen Ström (V) 2024-12-16 09:01:36 15:27:56 §1-8,11-26 

29 Andreas Lundgren (S) 2024-12-16 08:54:29 15:55:12 §1-26 

30 Marianne Löfstedt (M) 2024-12-16 08:56:43 15:55:12 §1-26 

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2024-12-16 08:34:32 15:55:12 §1-26 

32 Helena Smith (S) 2024-12-16 08:50:23 15:52:40 §1-26 

33 Daniell Andersson (V) 2024-12-16 09:01:52 15:55:12 §1-26 

36 Anneli Andersson (S) 2024-12-16 08:46:06 12:00:00 §1-3,11-14,24 

37 Maria Nilsson (SD) 2024-12-16 08:13:44 14:37:31 §1-5,11-26 

38 Mariam Salem (MP) 2024-12-16 09:00:34 15:55:12 §1-26 

39 Per-Erik Johansson (S) 2024-12-16 09:08:23 15:55:12 §3-26 

40 Anders Norqvist (L) 2024-12-16 08:02:56 15:28:45 §1-8,11-26 

41 Åsa Bäckström (V) 2024-12-16 08:53:33 15:55:12 §1-26 

43 Joline Göttfert (M) 2024-12-16 08:35:20 15:55:12 §1-26 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

44 Patrik Brännberg (AP) 2024-12-16 09:03:42 15:55:12 §2-26  

45 Anders Sellström (KD) 2024-12-16 08:57:40 15:55:12 §1-26  

46 Fredrik Rönn (C) 2024-12-16 08:34:36 15:55:12 §1-26  

47 Lena Karlsson Engman (S) 2024-12-16 08:26:37 15:55:12 §1-26  

48 Jan Lundberg (S) 2024-12-16 08:27:08 15:55:12 §1-26  

49 Lena Andersson (M) 2024-12-16 08:31:05 15:55:12 §1-26  

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2024-12-16 08:30:15 15:55:12 §1-26  

51 Ali Yasin Dahir (S) 2024-12-16 08:42:58 15:55:12 §1-26  

52 Anders Hägglund (S) 2024-12-16 08:35:03 15:55:12 §1-26  

53 Stefan Nordström (M) 2024-12-16 08:52:57 15:55:12 §1-26  

54 Mikael Tjäder (SD) 2024-12-16 08:58:48 15:55:12 §1-26  

55 Lars Brännström (MP) 2024-12-16 08:10:04 15:55:12 §1-26  

56 Elin Nejne (S) 2024-12-16 08:22:20 15:55:12 §1-26  

57 Lennart Arvidsson (V) 2024-12-16 08:46:17 15:55:12 §1-26  

58 Robert Axebro (C) 2024-12-16 08:32:52 15:55:12 §1-26  

59 Gunnar Dahlberg (S) 2024-12-16 08:17:25 15:51:23 §1-26  

60 Greger Knutsson (M) 2024-12-16 08:30:57 15:55:12 §1-26  

61 Beatrice Årebrand (S) 2024-12-16 08:29:06 15:52:20 §1-26  

62 Linda Lotare (V) 2024-12-16 08:49:22 15:55:12 §1-26  

63 Mehrana Bassami (S) 2024-12-16 08:53:46 15:55:12 §1-26  

64 Emma Vigren (S) 2024-12-16 08:47:06 15:55:12 §1-26  

 

Tjänstgörande ersättare 

202 Pär Berglund (S) 2024-12-16 08:48:26 15:55:12 §3-26  

204 Jannice Persson (S) 2024-12-16 08:26:02 15:55:12 §3-26  

205 Ronny Kassman (S) 2024-12-16 08:24:25 15:52:14 §3-26  

206 Titti Ådén (S) 2024-12-16 08:56:30 15:55:12 §4-10,15-23  

209 Ari Leinonen (S) 2024-12-16 09:09:07 15:55:12 §4-10,15-23  

213 Lotta Holmberg (M) 2024-12-16 08:33:01 15:55:12 §3-26  

219 Johan Stål (V) 2024-12-16 09:03:01 15:55:12 §3-26  

221 Tobias Holmbom (V) 2024-12-16 08:55:18 15:55:12 §9-10  

228 Petter Nilsson (SD) 2024-12-16 09:00:00 15:52:27 §7-10  

231 Alf Molin (L) 2024-12-16 08:22:48 15:55:12 §3-26  

232 Wilma Hvirfvel (L) 2024-12-16 08:41:30 15:52:12 §9-10  

 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

214 Mikael Thyni (M) 2024-12-16 08:27:43 15:55:12   

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2024-12-16 10:56:53 15:55:12   

217 Josefin Gustafsson (M) 2024-12-16 08:11:57 15:52:08   

218 Christer Lindvall (M) 2024-12-16 08:25:53 15:55:12   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2024-12-16 09:00:28 15:55:12   

225 Julia Algotsson (C) 2024-12-16 08:32:46 15:55:12   

226 Solveig Granberg (C) 2024-12-16 08:37:06 15:55:12   

233 Marika Atlegrim (AP) 2024-12-16 08:37:20 12:49:15   

234 Catarina Norlund (AP) 2024-12-16 08:38:49 15:55:12   

236 Lucas Nilsson (KD) 2024-12-16 08:57:03 15:55:12   

 

Frånvarande ledamöter 

18 Peter Vigren (S)     

19 Rebecca Sellstedt (V)     

27 Nils Seye Larsen (MP)     

34 Håkan Johansson (S)     

35 Madelene Nord (M)     

42 Rebecka Jakobsson (S)     

65 Hanna Lundin Jernberg (L)     

 

Frånvarande ersättare 

201 Jens Backman (S)     

203 Birgitta Jonsson (S)     

207 Thomas Hartman (S)     

208 Mikael Danielsson Sjöstam (S)     

210 Charlotta Vesterlund (S)     

211 Karl Larsson (S)     

212 Novalie Lilja (S)     

216 Leif Lundgren (M)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

223 Hanad Mohamed Abdi (V)     

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C)     

227 Katrin Larsson (SD)     

229 Johan Asplund (MP)     

230 Philip Westin (MP)     

235 Jan Kollberg (KD)     
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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Sofia Gustafsson, nämndsekreterare/utredare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 207-209, 217-220.  

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 207-209, 217-232.  

 

Miljöpriset: Returbutiken 

Ordföranden delar ut årets miljöpris till representanter från Arbete för 

prövning/Returbutiken: Ola Lundberg, enhetschef, Emilie Johansson 

arbetsledare och Jona Wikars handledare. Motivering: Varje dag arbetar 

Returbutiken i symbios mellan arbetslivsinriktad rehabilitering och 

återbruk. Med stor passion och outtröttligt samarbete är detta en plats där 

människor får en trygg, meningsfull chans att växa, samtidigt som 

begagnade varor får ett nytt liv. Varje återbrukad artikel sparar på råvaror 

och bidrar till en stor och hållbar förändring. 

 

Kommunrevisionen informerar 

Eva Miller (M), kommunrevisor informerar om pågående arbete. 

 

Jämställdhetsutskottet informerar 

Vice ordförande Solveig Granberg (C), jämställdhetsstrateg Linda 

Gustafsson och utvecklingsstrateg Annika Dalén informerar om 

jämställdhetsutskottets uppdrag och arbete. 
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§ 207 

 

Diarienr: KS-2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Mikael Berglund (S) och 

Veronica Kerr (KD), samt vid Mikael Berglunds frånvaro utse Christina 

Bernhardsson (S) 

 

att digital justering äger rum senast måndag 23 december kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 
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§ 208 

 

Diarienr: KS-2024/01057 

Interpellation: Felaktigt folkbokförda i Umeå 

kommun; Anders Ågren (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren, Hans Lindberg, Anna-Karin 

Sjölander och Lars Forsgren beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Felaktigt folkbokförda i Umeå kommun 

 

Många former av bidragsbrott i landets kommuner är kopplade till felaktig 

folkbokföring. Felaktig folkbokföring är en vanlig nyckel in i 

välfärdsbrottslighet. 

 

I budgetpropositionen 2023 redovisades regeringens satsning på en 

förbättrad folkbokföring i Sverige genom folkräkning.  

 

En hög kvalitet i folkbokföringen är en förutsättning för ett väl fungerande 

samhälle. En korrekt folkbokföring ger staten bättre förutsättningar att 

bekämpa brott och ger avgörande kunskap i arbetet med att motverka 

exempelvis bidragsbrott och problem som trångboddhet. Skatteverket har 

därför fått extra medel för att kunna genomföra riktade kontroller, där 

risken för felaktig folkbokföring bedömdes vara stor. 

 

Skatteverkets kontroller år 2023 medförde att 237 invånare i Umeå 

avskrevs och togs bort som invånare i Umeå kommun. Dessa individer 

försvann ur våra register som utvandrade från landet. I våras redovisades, 



Sida 5 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

om jag kommer ihåg rätt, en prognos om ytterligare 520 individer felaktigt 

registrerade invånare för 2024 kopplat till detta. 

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S): 

1. Hur många individer har hittills – år 2023 och 2024 - blivit 
avregistrerade som invånare i Umeå som en konsekvens av 
Skatteverkets skärpta kontroller av folkbokföringen? 

2. Har dessa individer uppburit några former av kommunala bidrag 
(försörjningsstöd etc)? 

3. Finns det någon bedömning om hur mycket pengar som kan ha 
betalats ut felaktigt i Umeå kommun kopplat till felaktig 
folkbokföring? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1:  

Sedan 2023 har Skatteverkets kontroller medfört 478 avregistreringar i 

Umeå kommun, varav 237 under 2023 och 241 under 2024 fram till i 

november. I hela riket rör det sig om 32 120 avregistreringar, varav 14 312 

under 2023 och 17 808 under 2024.  

 

Svar på fråga 2:  

Den lista Umeå kommun får från Skatteverket innehåller enbart 

avpersonifierade individer som utvandrat och kan därför inte kontrolleras 

mot kommunens register. Det finns därför ingen samlad data som kan ge 

exakta svar på hur många av de som avregistrerats som uppburit bistånd 

eller liknande insatser. Det skulle kräva att Skatteverket meddelar 

kommunen vilka personer det rör sig om, vilket myndigheten inte gör i 

dagsläget.  

 

Av den information kommunen fått från Skatteverket och av kommunens 

egna analyser går det dock att indirekt se vissa mönster. En stor del av de 

som avregistrerats har enligt Skatteverket inte varit aktiva i andra register 

de senaste åren. Det talar för att många av dessa personer är exempelvis 

utvandrade studenter eller på annat sätt utvandrade personer som inte 

känt till att man måste avregistrera sig själv. Men det finns enligt 
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Skatteverket även personer som inrapporterats som misstänkt felaktigt 

boende i landet. Det kan därför finnas individer som uppburit välfärdsstöd 

av Umeå kommun eller andra myndigheter, men som i realiteten är 

utvandrade. Umeå kommun har också i sitt offensiva arbete mot 

välfärdskriminalitet avslöjat sådana fall. Kommunens granskningar inom 

personlig assistans har de senaste åren lett till två fällande domar i fall som 

involverat personer som varit felaktigt folkbokförda i Umeå kommun.  

Vi har de senaste åren flyttat fram positionerna för arbetet mot 

välfärdskriminalitet. Det är av stor vikt för detta arbete att all data och 

kunskap som kan bidra till att bedrägerier kan förhindras eller avslöjas 

kommer kommunen till del och att kommunen bidrar till andra 

myndigheters arbete med dessa frågor. Det var av det skälet vi införde 

lokal operativ samverkan i Umeå, ett arbete som lett till stora framsteg i 

arbetet mot den kriminella ekonomin. Men det är samtidigt uppenbart att 

detta arbete måste utvecklas och förstärkas kontinuerligt.    

 

Svar på fråga 3:  

I kommunens arbete med att förebygga och upptäcka bidragsbedrägerier 

följer man återkrav och antalet polisanmälningar. Förvaltningen har, som 

nämnts, ingen specifik statistik kopplat till individer som avregistrerats i 

Skatteverkets översyn. Förvaltningen har dock meddelat att man ser detta 

som ett utvecklingsområde i arbetet mot välfärdskriminalitet, vilket jag ser 

positivt på. Det är såklart viktigt att vi kan få en tydlig bild av hur 

omfattande de bedrägerier mot välfärdssystemen som vi eller andra 

myndigheter upptäcker och bekämpar är och att data om detta samlas in 

på ett strukturerat sätt. Det finns också skäl att understryka vikten av att 

våra förvaltningar i det fortsatta arbetet mot välfärdskriminalitet försöker 

inhämta så mycket uppgifter som möjligt från Skatteverket för att kunna 

samköra med kommunens register.  
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§ 209 

 

Diarienr: KS-2024/01058 

Interpellation: Planerar Socialdemokraterna en 

övergång från LOV till LOU inom hemtjänsten? 

Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Carin Nilsson, Robert Axebro, Mariam 

Salem, Lotta Holmberg, Åsa Bäckström, Lars Nilsson, Anders Norqvist, 

Veronica Kerr, Andreas Lundgren, Anders Ågren, Patrik Brännberg, Alf 

Molin, Bore Sköld, Hans Lindberg, Ellen Ström, Mattias Larsson och Arvid 

Lundberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Planerar Socialdemokraterna en övergång från LOV till LOU inom 

hemtjänsten? 

 

Den 28 januari 2019 tog Umeå kommunfullmäktige ställning till ett förslag 

om att förändra systemet för hur kommunen hanterar privata utförare 

inom hemtjänsten. Socialdemokraterna hade föreslagit att ett system 

baserat på Lagen om valfrihet (LOV) skulle bytas mot ett system baserat på 

Lagen om offentlig upphandling (LOU). En majoritet av ledamöterna i Umeå 

kommunfullmäktige röstade dock emot den föreslagna förändringen. Efter 

debatten sa Socialdemokraterna att de skulle respektera fullmäktiges 

beslut.  

 

Idag finns en rad indikationer på att Socialdemokraterna inte längre vill 

respektera beslutet från 2019. Vi tänker bland annat på det orimligt 

utdragna arbetet med att ta fram ett nytt förfrågningsunderlag (avtal) för 
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de privata utförarna. Vi tänker även på den utredning som startats rörande 

LOV och LOU med det påstådda motivet att utredningen skulle behövas för 

att motverka välfärdskriminalitet. 

 

Mot denna bakgrund undrar vi: 

1. Anser Socialdemokraterna att något av de nuvarande 
hemtjänstföretagen i Umeå kommun sysslar med välfärdskriminalitet? 

2. Planerar Socialdemokraterna att avskaffa LOV inom hemtjänsten i 
Umeå och ersätta detta med ett system baserat på LOU? 
  

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande som lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Vi vet att välfärdssystemen i hela landet är under angrepp av fusk och 

kriminella aktörer. Bedrägerier och välfärdskriminalitet har också blivit en 

större inkomstkälla för gängen än narkotikaförsäljningen. Det handlar om 

alltifrån bedrägerier inom LSS, hemtjänst, mot socialförsäkringarna samt 

olika former av arbetslivskriminalitet. Vi har också sett hur gängkriminella i 

andra delar av landet är hyresvärdar till en tingsrätt, driver vårdcentraler, 

HVB-hem och placeringsföretag.  

 

Det vore naivt att tro att Umeå är förskonat från denna utveckling, även 

om problemen möjligen inte har gått fullt lika långt här ännu. Vi har med 

andra ord möjlighet att agera innan denna utveckling går för långt.   

 

Det var därför vi redan i budgeten för 2021 gav direktiv till alla kommunala 

verksamheter att förstärka arbetet mot välfärdskriminalitet på bred front 

och följt upp med ytterligare åtgärder löpande. Vi har nyligen inlett en 

förstärkning av arbetet med kontroller av upphandlingar och har en tät 

dialog med polisen om hur samverkan kan utvecklas mot välfärdsbrotten. 

Vi har också infört en brottsbekämpande samverkan, lokal operativ 

samverkan, i Umeå där kommunen, polisen och flera statliga myndigheter 

gör gemensamma insatser mot den kriminella ekonomin. 

Socialförvaltningarna deltar också i det nationella samarbetet CURA, lett av 

Polisens nationella operativa avdelning, som arbetar med att ta fram ett 

metodstöd för att bekämpa välfärdskriminalitet i hemtjänsten.  

 



Sida 9 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

En utredning har tillsatts för att se över sårbarheten för välfärdskriminalitet 

inom hemtjänsten och analysera för- och nackdelar med LOV respektive 

LOU ur det perspektivet. Utredningen presenteras av förvaltningen till 

äldrenämnden i februari nästa år.   

 

Att den privata välfärdsmarknaden är sårbar för fusk och kriminella aktörer 

har blivit tydligt i hela landet. Det gäller också valfrihetssystemen inom 

hemtjänsten. En av de kommuner som upptäckt välfärdsbrott genom 

överfaktureringar och uteblivna insatser hos de äldre är Sollentuna. Under 

2022 räknade kommunen med att det var runt 15 miljoner kronor som 

hamnade i fel händer. Där valde man, under ledning av Liberalerna i vård- 

och omsorgsnämnden, att lämna lagen om valfrihet i hemtjänsten.    

 

Vi behöver därför skaffa oss mer kunskap om hur det ser ut i Umeå och om 

hur vi kan minska sårbarheten för denna kriminalitet, så att vi i tid kan 

förhindra att resurser går till fusk eller organiserad brottslighet i stället för 

det de att de är avsedda för; våra äldres vård och omsorg. Men när vi tar 

ställning till hur detta görs på bästa sätt så vill vi utgå från kunskap. Därför 

tänker vi inte föregå den utredning som tillsatts och som presenteras efter 

årsskiftet.   
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§ 210 

 

Diarienr: KS-2024/01059 

Interpellation: Umeå kommuns ansvar för 

hälsovådlig asbestsanering; Davis Kaza (AP)  

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Lena Karlsson Engman, Fredrik Rönn, 

Patrik Brännberg, Lars Brännström och Gunnar Dahlberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Umeå kommuns ansvar för hälsovådlig asbestsanering 

 

Farorna med byggmaterialet asbest orsakade en av 1970-talets stora 

samhällsdebatter. Forskarna upptäckte att asbestdammet bland annat 

orsakar svårartad cancer i lungorna. Till de hårdast drabbade hörde 

naturligtvis byggnadsarbetarna, som dagligen hanterade och exponerades 

för asbest. Den hårda debatten om asbestens faror ledde till att 

användningen totalförbjöds 1982. 

 

Trots att det nu gått över 50 år sedan asbestens faror upptäcktes, och över 

40 år sedan totalförbudet infördes, exponeras byggnadsarbetare än idag 

för detta dödliga asbestdamm. Många byggnader från 1950- och 60-talen, 

som innehåller asbest, rivs eller renoveras nu runt om i Sverige. I Umeå 

håller Bostaden exempelvis på med ett större renoveringsprojekt på 

Pedagoggränd på Ålidhem sedan några år tillbaka.  

 

P1-dokumentären "Dödligt damm" har avslöjat att företaget som Umeå 

kommun (via Bostaden) anlitade för asbestsaneringen på Pedagoggränd 

systematiskt och cyniskt har kringgått föreskrifterna för arbetarnas 

skyddsutrustning. Dessutom verkar företaget ha bristfälliga rutiner samt 
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sakna kunskaper om detta dödliga material. Arbetarna har fått jobba vidare 

trots att kontroller visat att maskerna som ska skydda dem mot inandning 

av asbestdamm inte håller tätt. Företagets agerande ledde till att 

Arbetsmiljöverket drog in företagets tillstånd. 

 

Men trots att företaget förlorat tillståndet att åta sig asbestsaneringar har 

de fortsatt att ta på sig saneringsarbeten - som det på Pedagoggränd. Den 

enda skillnaden är att verksamheten placerats i ett dotterbolag! 

Arbetsledaren och rivningspersonalen är desamma - liksom den bristfälliga 

skyddsutrustningen som innebär att arbetarna riskerar att andas in 

cancerframkallande asbestdamm. 

 

Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 

 

1. Känner du till att sanering av asbest i fastigheter ägda av Umeå 
kommun (via Bostaden) har skett med så bristfällig skyddsutrustning att 
Arbetsmiljöverket har dragit in företagets tillstånd? 

2. Har Umeå kommun (via Bostaden) fortsatt att anlita detta företag trots 
att den enda skillnaden blev att ett dotterbolag övertog verksamheten - 
med samma otillräckliga och farliga utrustning? 

3. Vilket ansvar har Umeå kommun att säkerställa att asbestsanering av 
kommunens egna fastigheter - oavsett om de ägs i förvaltnings- eller 
bolagsform - inte sker på ett sätt som  utsätter rivningsarbetarna för 
cancerframkallande asbestdamm? 

4. Hur ska Umeå kommun agera för att denna skandal inte ska upprepas? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Lena Karlsson Engman (S), AB Bostadens ordförande som 

lämnar följande skriftliga svar: 

 

Arbetarpartiet refererar i sin interpellation till en P1-dokumentär där 

Arbetsmiljöverket återkallat ett företags tillstånd för asbestsanering. Jag 

väljer att försöka besvara interpellanternas frågeställningar i en 

sammanhängande beskrivning: 

 

AB Bostadens projekt på Pedagoggränd upphandlades som 

totalentreprenad i mars 2023. 
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I en totalentreprenad ansvarar utsedd entreprenör för att säkerställa att 

anlitade underentreprenörer uppfyller gällande myndighetskrav. Specifikt 

detta ärende så utgörs myndighetskravet av tillstånd för asbestsanering 

vilka utfärdas av Arbetsmiljöverket, AMV. 

 

Då uppgiften att besvara interpellationen landat på mitt bord, har jag blivit 

uppmärksammad på och tagit del av dokumentären i P1, samt därefter 

förhört mig om förhållanden specifikt vid projektet på Pedagoggränd. Den 

redovisning jag fått ta del av, från AB Bostadens projektledning och 

representant för den anlitade totalentreprenören, visar såvitt jag kan 

bedöma att saneringsarbeten inte utförts på Pedagoggränd utan giltiga 

tillstånd.  

 

AB Bostadens ansvar som beställare och byggherre är att tillse att 

arbetsmiljöregler efterföljs. Detta säkerställs genom att anlitad 

totalentreprenör har erforderlig kompetens, utbildning och certifikat för 

verksamheten. Att arbetsmiljölagstiftningen följs säkerställs dels med 

entreprenörens egna inspektioner och kontroller dels med 

Arbetsmiljöverkets (AMV) inspektioner. AB Bostaden har utöver detta 

anlitat Rättvist Byggande för att säkerställa att det på Bostadens projekt 

inte förekommer kriminalitet eller andra missförhållanden.  

 

Vid en AMV inspektion utförd i ett renoveringsprojekt för en annan 

byggherre uppdagades så stora brister att en återkallelse av 

saneringstillståndet gjordes för det aktuella bolaget. Samma bolag som 

också var underentreprenör i projektet på Pedagoggränd. 

Underentreprenören valde då att hantera detta genom att lägga över 

arbetsuppgifterna i ett annat bolag som innehade ett giltigt 

saneringstillstånd. Detta blev inte känt för totalentreprenören förrän 

senare, men enligt protokollen från följande AMV inspektioner har 

asbestsanering utförts på ett sådant sätt ett godkänt 

inspektionsmeddelande kunnat lämnats i projektet på Pedagoggränd. 

Arbetsmiljöverket har utfört tre inspektioner vid Bostadens projekt på 

Pedagoggränd, där de anmärkningar som delgivits omedelbart har kunnat 

åtgärdas. I efterföljande inspektionsmeddelande har dessa ärenden 

avslutats efter godkända åtgärder. 
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Jag kan inte se att AB Bostaden har agerat klandervärt i det här projektet. 

Bolaget har högt ställda ambitioner för att våra projekt ska genomföras 

korrekt och med stor respekt för både lagar och avtal. Bolaget ställer höga 

krav avseende arbetsmiljö och arbetslivskriminalitet och välkomnar att 

relevanta kontroller utförs på arbetsställen. Vi är öppna för dialog och 

samverkan med kontrollerande myndigheter och organisationer, med 

skyddsombud och med entreprenörer. Inspel från hyresgäster och 

allmänhet välkomnas också i detta viktiga arbete.  

 

Slutligen vill jag säga att jag uppfattade att inslaget i P1’s granskning i 
huvudsak ifrågasatte AMV hantering av tillsynsärenden, där myndighetens 
kraftfullaste instrument -återkallande av tillstånd, så enkelt kan kringgås.  
Och den kritiken kan väl anses relevant, med likväl tycks AMV följt lagen 
och gängse tillämpning av densamma.   
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§ 211 

 

Diarienr: KS-2024/01063 

Interpellation: Flygets betydelse för tillväxt och 

beredskap i Umeåregionen; Anders Sellström (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Sellström, Hans Lindberg, Lars Nilsson, 

Bore Sköld, Maja Westling Palmberg, Anders Ågren, Lars Forsgren, Mariam 

Salem, Lars Brännström, Åsa Bäckström, Arvid Lundberg och Alf Molin 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Sellström (KD) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Flygets betydelse för tillväxt och beredskap i Umeåregionen 

Flygets betydelse för den regionala tillväxten, den regionala beredskapen, 

ambulansflyget och möjligheten att verka och bo i de nordligaste delarna i 

Europa kan inte och får inte underskattas. Att göra Sverige rundare, rent 

tidsmässigt, är en av de viktigaste konkurrensutjämnande åtgärderna om 

Umeå och Umeåregionen vill konkurrera på den europeiska och globala 

marknaden. Vill Umeå nå de målsättningar som satts upp i budget och 

verksamhetsplaner behöver vi också på allvar diskutera flygets betydelse 

för att uppnå dessa.  

 

Inrikesresandet i Sverige kommer i oktober månad upp på 62 % jämförbart 

med 2019 års siffror. Ett antal faktorer ligger bakom detta. Digitala möten, 

svensk flygskatt, resepolicys hos företag, myndigheter, kommuner och 

regioner, samt begreppet flygskam. Var och en av dessa faktorer kan 

diskuteras i särskild ordning men resultatet blir minskat utbud av  

flygavgångar. Effekten är att Umeå och Umeåregionen hamnar allt längre 

från den marknad som ska bidra till att uppfylla tillväxtmålen.  
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Umeå med sitt geografiska läge borde vara en föregångare i att klara av att 

hålla en balanserad linje mellan ytterligheterna i debatten om flygets 

klimatpåverkan. Ska vi kunna leva, bo och verka i vår nordliga periferi 

behöver även våra policys och regelverk vara balanserade oavsett vi pratar 

klimat, ekonomi eller social hållbarhet.  

 

Resepolicys som antas av näringsliv och offentlig sektor runt om i landet 

hotar nu effektivt viljan och lustan att konferera, göra affärer eller besöka 

oss på grund av vår geografiska position. Därmed undermineras Umeås och 

Umeåregionens tillväxt på sikt.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande, Hans Lindberg (S):  

 

1. Hur stor betydelse anser du flyget har för att uppfylla Umeås och 
Umeåregionens tillväxtmål?  

2. Umeå kommuns agerande gentemot transportsättet flyg påverkar hela 
Umeåregionens tillväxt. Vilket ansvar anser du Umeå kommun har 
gentemot övriga kommuner som ingår i Umeåregionen?  

3. På vilket sätt anser du att Umeå kommun kan bidra till flygets 
omställning? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Att ha goda och hållbara kommunikationer är otroligt viktigt för Umeås och 

Umeåregionens utveckling. Det för oss närmare Sverige, Europa och 

Världen samt stärker vår röst i demokratiska sammanhang. Umeås 

utveckling är beroende av att kunna nå världen, och att  

världen i sin tur kan nå Umeå.  

 

Flyget och den goda närheten till Umeå med olika färdslag är en viktig 

anledning till Umeås starka tillväxt och bidrar till att människor, företag och 

organisationer har kunnat finnas och utvecklas i Umeå. Umeås 

tillgänglighet är även viktigt för att kunna skapa nya arbetstillfällen.  

Här spelar alla transportslag en stor roll, även järnvägsförbindelserna 

måste utvecklas och förbättras för att stärka Umeå. Om möjligheten till 
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effektiva kommunikationer försämras är det uppenbart att vår regions 

konkurrensförmåga påverkas negativt, därför gör Umeå kommun mycket 

för att möjliggöra goda flygförbindelser och flygets omställning. 

 

Svar på fråga 2 

Som största kommun i norra Sverige, och med en av Sveriges mest 

trafikerade flygplatser, har Umeå kommun ett särskilt ansvar för att 

upprätthålla goda kommunikationer till resten av Sverige, Europa och 

Världen. Umeå kommun har i många år jobbar nära Swedavia, näringslivet, 

flygbolagen, universitetet och övriga aktörer som är beroende av 

flygplatsen för att säkerställa att Umeå flygplats fortsatt är en central punkt 

för nationellt och regionalt flyg. Ett aktivt och nära arbete pågår 

tillsammans med befintliga och ej etablerade flygbolag om fler avgångar 

och relevanta destinationer.  

 

Svar på fråga 3 

Att minska antalet flygresor är så klart gynnsamt för klimatet, men det är 

viktigt att ha med sig att arbetet för att minska utsläppen måste ske på fler 

områden. Det handlar också om att ge flyget möjlighet att ställa om till ett 

mer grönt och hållbart alternativ. Umeå kommun ser vikten av goda 

förbindelser även med flyg och försöker därför bidra till dess omställning. I 

samarbete med olika aktörer bidrar vi bland annat genom att: 

 

 Fortsätta och stärka Umeå som utvecklingsarena för grönt flyg 
genom ett antal samarbetsprojekt som involverar exempelvis 
vätgas och elflyg. 

 Utveckla tillgängligheten till flygplatsen och utveckla 
flygplatsområdet. Då vi har en citynära flygplats finns goda 
förutsättningar att arbeta med hela resans omställning. 

 Undersöka möjligheterna till en solcellspark nära flygplatsen. 

 Umeå kommun möjliggör klimatkompensering i resepolicy. 
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§ 212 

 

Diarienr: KS-2024/01070 

Interpellation: Blev det paus i pausen avseende 

nedsläckningen av vägbelysningen? Mattias Larsson (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Mattias Larsson, Christina Bernhardsson, Stefan 

Nordström, Joline Göttfert och Robert Axebro beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Mattias Larsson (C) 

följande interpellation till tekniska nämndens ordförande. 

 

Blev det paus i pausen avseende nedsläckningen av vägbelysningen? 

 

Under hösten framkom det att Umeå kommun planerar att släcka ned 

vägbelysning på olika ställen runt om i kommunen med hänvisning till de 

nya belysningsriktlinjerna som antagits. 

 

Efter mycken kritik så ”pausades” arbetet med nedsläckningen av 

belysningen i byn trehörningen. Och i alla fall jag trodde att det skulle 

komma att bli någon form av dialog eller omtag i frågan. Men nu har det 

framkommit att pausen tydligen är över då frågan om vägbelysning poppat 

upp i en annan del av kommunen nämligen Bullmark. 

 

Detta gör att jag börjar fundera på om pausen är över, eller om den bara 

tagit en paus. 

 

Med hänvisning till ovanstående frågar jag Christina Bernhardsson: 

 

• Är ”pausen” över eller vad händer i belysningsfrågan? 
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• Umeås landsbygder har högre tillväxt än staden, och vi pratar om 
byar som haft vägbelysning i 50 år eller mer, är det då rimligt att ta 
bort vägbelysningen? 

 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Jag vill inleda med att tacka för interpellationen. Först och främst bör 

klargöras att det inte varit aktuellt med någon nedsläckning av all belysning 

på Umeås landsbygd. Det finns alltså ingen plan eller intention att släcka 

belysningen. Däremot har vi tagit fram riktlinjer för hur vi ska hantera 

belysning när åtgärder blir nödvändiga. Åtgärder blir ibland nödvändiga när  

väghållaren ställer krav på kommunen att rusta eller avveckla belysning. 

Oftast blir detta aktuellt när anläggningen blivit så dålig att den inte 

uppfyller kraven på elsäkerhet. Om en anläggning på en statlig väg behöver 

rustas kräver Trafikverket att hela anläggningen byggs om till deras 

rådande nybyggnadsstandard. Endast byte av ljuskällor tillåts. 

 

De riktlinjer som tekniska nämnden antog i januari 2024 tydliggör vilken 

belysning som ska vara kvar och kan börja upprustas byggt på Väg- och 

Trafikforskningsinstitutets riktlinjer. Det är inte bara Umeå utan ett stort 

antal kommuner i hela landet som ställts inför denna situation på grund av 

att Trafikverket inte tar sitt ansvar för statliga vägar och dessutom höjt  

kraven för belysningen i de fall kommunerna trots detta har tillhandahållit 

viss belysning på statens vägar. Det innebär såklart stora kostnader i redan 

ansträngda kommunala plånböcker, vilket kräver att vi hittar sätt för 

välavvägd resursanvändning.  

 

Idag står det ca 8 000 belysningsstolpar längs Trafikverkets och enskilda 

vägar, dessa har Umeå kommun inte rådighet över, även om det är 

kommunens belysningspunkter. Dessa belysningsanläggningar längs 

Trafikverkets och enskilda vägar är mestadels av standarder från 1950–60-

talet med långa avstånd mellan stolparna som då var gängse, trästolpar 

och luftledning som då var standard. Trästolpar kräver idag mer lagstadgat 

underhåll, röjning av ledningsgator och stormfällda träd mm som måste 

hanteras. Trafikverket har väghållaransvaret och ställer höga krav på hur 

belysningspunkter och stolpar ska vara utformade längs sina vägar. 
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Belysningsstolparna ska nu placeras betydligt tätare, vara krocksäkert 

konstruerade och belysningskällan vara av en viss typ. Regelverket skapar 

ca 3 gånger så höga reinvesteringskostnader. Dessutom krävs att 

projekteringsansökan görs där verket avgör om åtgärd får göras och hur 

den ska utformas. 

 

Vi är sambyggda med Umeå Energi (UE) på många ställen på landsbygden 

med ledningar i samma trästolpar. När UE bygger om dessa ledningar och 

lägger kabel i mark och därmed tar bort sina ledningar i luft så ställer de 

frågan till oss om vi vill samförlägga med dem eller om vi vill behålla 

luftledningarna och trästolparna. Om våra kriterier är uppfyllda så väljer vi  

att samförlägga och byta ut trästolpar mot stålstolpar i samma lägen om 

det visar sig att den tekniska livslängden är slut. Om kriterierna inte är 

uppfyllda men trästolpar och luftledningar har tekniska livslängd kvar så får 

det stå kvar. Anläggningarna som finns på landsbygden har ett stort 

reinvesteringsbehov. Vi har inte exakta uppgifter ännu på hur stort det är. 

De riktlinjer som Umeå kommun antagit syftar inte till att avveckla 

vägbelysning utan för att kunna koncentrera resurser optimalt och grundat 

på likabehandlingsprincip. Genom de antagna riktlinjerna kan vi reinvestera 

i de anläggningar där behovet och nyttan av belysning är störst. 

 

Sammanfattningsvis ett kort svar på de två frågorna:  

1. Vi samlar kraft för att reinvestera där belysning gör störst nytta, 
åtgärdar och rustar där det är nödvändigt. Därför är det viktigt att 
betona och påtala att det INTE pågår någon allmän nedsläckning av 
belysningen på landsbygderna. 

2. Väghållaransvaret innebär även ansvaret för belysningen där den så 
finns oavsett tillväxttal. 
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§ 213 

 

Diarienr: KS-2024/01088 

Fråga: Avser Umeå kommun göra ett omtag kring 

textilinsamlingen; Maja Westling Palmberg (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maja Westling Palmberg och Per-Erik Johansson 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maja Westling Palmberg (C) 

följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Avser Umeå kommun göra ett omtag kring textilinsamlingen 

 

De nya reglerna för textilinsamling, där textilier inte längre får slängas i 

brännbart, är ett viktigt steg mot att minska avfall och nå våra miljömål. 

Men de nya reglerna har också fått konsekvenser för lokala 

secondhandbutiker, som Röda Korset. Styrelsen för Röda Korset i Umeå 

uttrycker, i en debattartikel i VK 8 december, stark oro över att den nya 

ordningen riskerar att minska tillgången på återbrukbara textilier. Detta 

påverkar deras möjligheter att bedriva en verksamhet som både främjar 

återbruk och finansierar viktiga sociala insatser. De uppmanar dessutom 

oss politiker att lyssna till Avfall Sveriges rekommendationer som syftar till 

att skydda värdefulla näringsliv inom secondhand. 

 

Att minska textilavfallet är en angelägen fråga, men det måste göras på ett 

sätt som inte underminerar den ideella sektorns viktiga arbete. Därför vore 

det på sin plats att Umeå kommun ser över insamlingssystemet, så att vi 

når våra miljömål samtidigt som verksamheter som Röda Korset och andra 

secondhand-butiker får rimliga förutsättningar att fortsätta bidra ti Il 

samhället. 

 

Min fråga till Hans Lindberg är därför: 
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1. Avser Umeå kommun se över hanteringen av textilinsamlingen för 
att bättre balansera miljömålen med förutsättningarna för lokala 
secondhandbutiker? 

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 
besvarandet till Per-Erik Johansson (S), Vakins ordförande som svarar på 
frågan.  
 
Styrelsen för Umeåkretsen av svenska Röda korset menar att den lokala 

secondhand marknaden är hotad. Anledningen är de förändringar av 

insamlingsförfarande som ska genomföras för att uppfylla EU:s nya lag om 

textilavfall. Jag håller inte med, för en mer hållbar hantering av textilier 

behövs alla muskler. I Sverige har vi en hög textilkonsumtion. Varje år 

hamnar i snitt sju till nio kg textilavfall per person i soppåsen eller på 

återvinningscentralen och går direkt till förbränning, allt enligt 

Naturvårdsverkets egna siffror. Ungefär hälften av det som slängs bedöms 

vad sådant skick att de hade kunnat fortsätta användas eller återanvändas. 

Vår egen plockanalys från i fjol 2023 pekar i samma riktning. Och trots en 

väl utbyggd återbruksmarknad här i Umeå, vilket vi har, så kastas årligen 

cirka 9,7 kg textilavfall per person. För att motverka resursslöseriet och öka 

mängden insamlad textil inom EU länderna ska textilavfall sorteras ut och 

samlas in separat från den 1 januari enligt ny lagstiftning. Hur ska det då gå 

till? Ja det krävs ett nytt lokalt insamlingssystem för hushållens textilavfall. 

Ett ansvar som faller på kommunerna att utforma och därför har Vakin 

under våren arbetat intensivt med just detta. Vi är nu i en upphandling och 

upphandlingen mål är tydligt. Vi måste hitta en aktör som hjälper oss att 

följa de nya lagkraven och gör det enkelt för kunderna/medborgarna att 

lämna in textilavfall samtidigt som vi får en bra ekonomi i textilinsamlingen. 

Just nu är vi mitt uppe i upphandlingsprocessen, och här råder ju givetvis 

sekretess, men kan ändå säga, att före själva upphandlingen så har vi haft 

en tät dialog med representanter från flera secondhand-verksamheter, 

liksom i olika kommunala instanser. Och det förfarandet har följt gängse 

upphandlingsmallar och processen utformas för att leva upp till både miljö- 

och konkurrenslagstiftning. Jag vill poängtera att det är mycket viktigt att vi 

inte har någon som helst intention att ta secondhand-varor från annan 

hållbar aktör, tvärtom! Vårt uppdrag inkluderar även att alltid uppmuntra 

hushållen till hållbar konsumtion där utgångspunkten är den så kallade 

avfallstrappan och det handlar om att minimera och återanvända, 
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återvinna, och utvinna energi och deponera ifall vi inte hittar någon annan 

lösning för avfallet. Här ingår således återbruk på second hand marknaden 

som ett viktigt steg. Där vi har en uttalad ambition att lyfta textilavfallet 

högre upp i avfallstrappan. Den mer precisa utformning av den slutliga 

insamlingslösningen kan jag inte uttala mig om på grund av 

upphandlingssekretessen, men jag kan konstatera att ett hundratal av 

Sveriges kommuner har dock redan en liknande hantering av textilavfallet 

på plats. Och i de här kommunerna drar flera aktörer parallellt sitt strå till 

stacken för en hållbar hantering av textilavfall. Och det är vår förhoppning 

att vi även här i Umeå ska kunna, både samexistera och framför allt 

samverka, för att tillsammans bidra till att nå EU:s övergripande mål. Att 

minska resursslöseriet. Jag kan också nämna att själva upphandlingen sker i 

samverkan med ett antal andra kommuner. För den aktör som trots detta 

känner sig orolig så vill jag understryka att vi hjälper gärna till att hitta fler 

insamlingsplatser för kläder, för återbruk, och jag tror det finns goda 

möjligheter att nå ännu fler invånare och därmed öka volymen insamling 

av textilier. Men det är också prylar för lokal försäljning och det är till gagn 

för hela samhället. Textilinsamling i Umeå har plats för flera aktörer och 

tillsammans kan vi uppmuntra våra invånare att öka återbruket och 

underlätta och förenkla insamlingen av textilier. I akt och mening, så att vi 

får en mindre andel som går till energiåtervinning, d.v.s. förbränning och 

mer till just återbruk och materialåtervinning. Information, kampanjer och 

fler insamlingsplatser nära medborgarna det är viktiga inslag i detta arbete 

och jag kan konstatera att vi redan idag har erbjudit Röda korset och andra 

lokala leverantörer att ställa kärl på ÅVS så svaret är nej, vi kommer inte att 

avbryta upphandlingsprocessen. 
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§ 214 

 

Diarienr: KS-2024/01087 

Fråga: Hur ser kommunens beredskap för Holmön 

ut över julen? Mattias Larsson (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Mattias Larsson och Hans Lindberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Mattias Larsson (C) 

följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Hur ser kommunens beredskap för Holmön ut över julen? 

  

De boende på Holmön, en av Västerbottens vackraste och en av Sveriges 

mest unika öar, har under lång tid kämpat med bristfälliga 

kommunikationer, särskilt under vinterhalvåret. Färjetrafiken kan ställas in 

på grund av is, och helikopter är då det enda alternativet för att ta sig till 

och från ön, men den sätts först in efter flera dagar och kan inte 

transportera gods. För Holmöns invånare innebär detta att de riskerar att 

isoleras under längre perioder, vilket får allvarliga konsekvenser för både 

människorna som bor där och näringslivet, exempelvis lanthandel och 

vandrarhem. 

  

Förra vintern var trafiken helt inställd i 50 dagar och under ytterligare 27 

dagar kördes endast delvis planerade turer. Detta är en situation som inte 

bara påverkar den vardagliga livsföringen utan också hotar Holmöns 

framtid. 

 

Tyvärr verkar regeringens och trafikverkets intresse av att ta sitt ansvar för 

de boende på Holmön vara minst sagt bristfälligt vilket gör att ansvaret 

kastas över på Umeå kommun! 
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Julen närmar sig och med tanke på de osäkra kommunikationerna vill jag 

fråga Hans Lindberg: 

  

Har kommunen någon extra beredskap inför jul- och nyårshelgerna för att 
säkerställa att både permanent- och fritidsboende på Holmön kan fira 
högtiderna utan risk för isolering? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan: 

 

Jag vill börja med att tacka dig Mattias för den här frågan, den är väldigt 

angelägen, och det korta svaret är att vi från kommunens sida säkerställt 

att det finns viss beredskap för att, så långt det är möjligt, undvika att det 

uppstår isolering i samband med jul och nyår samt övriga tider under 

vintersäsongen. I slutet av november beslutade vi att Umeå kommun för 

fjärde året i rad ska bistå med finansiering av helikopter och stakning av 

skoterleder under den aktuella vintersäsongen trots att kommunen inte är 

ansvarig. Detta för att bryta isoleringen som annars drabbar befolkningen 

på Holmön på grund av Trafikverkets brist i sitt ansvarstagande för 

kommunikation till ön. Det har nu också undertecknat ett samverkansavtal 

med Holmöns utvecklingsforum som innebär att de från och med nu kan 

beställa extra turer med helikopter i syfte att bryta eventuell isolering. I 

avtalet har vi inte styrt så att föreningen enbart kan beställa trafik under 

vissa veckodagar, utan de avgör själva när turerna ska gå förutsatt att 

helikoptern är tillgänglig. Inför julhelgen så innebär det här att om färjan 

ställs in så kan föreningen beställa helikoptertrafik förutsatt att helikoptern 

är tillgänglig. Även om vi så klart inte på förhand kan lova att detta kommer 

lösa alla problem med kommunikationerna så är min stora förhoppning att 

det ska minska risken för Holmöborna att hamna i isolering på ön. Det är 

förstås precis som du ställer frågan Mattias ohållbart att trafiken inte tas 

ansvar av Trafikverket år efter år. Det är ju inte acceptabelt att man inte tar 

fullt ansvar när det gäller att hålla kommunikationerna uppe till Holmön. 

Boende och besökare på elever varje vinter i en ovisshet om när och hur 

länge färjan kommer att ställas in. Jag hoppas att vi tillsammans från alla 

partier i fullmäktige kan fortsätta sätta press på Regeringen att agera. Det 

är oacceptabelt att staten inte tar ansvar för kommunikationerna till 

Holmön. 
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§ 215 

 

Diarienr: KS-2024/01097 

Fråga: Har barnkonventionen beaktats i 

hanteringen av pedofilärendet på 

samverkanshuset? Tobias Holmbom (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Tobias Holmbom och Carin Nilsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Tobias Holmbom (V) 

följande fråga till äldrenämndens ordförande. 

 

Har barnkonventionen beaktats i hanteringen av pedofilärendet på 

samverkanshuset? 

Det uppmärksammades nyligen hur en 85-årig man på ett av Umeås vård- 

och omsorgsboende hade kartlagt och sexualiserat barn i kommunen 

under en längre period och åtalades dessutom för barnpornografibrott. 

Mannen har sedan 2019 haft en plats på ett s.k. samverkanshus som är 

samlokaliserat med en förskola. Det har visat sig att äldreomsorgens 

förvaltning har haft kännedom om mannens problematik, men har inte 

vidtagit åtgärder för att flytta honom till ett annat boende, och inte heller 

informerat förskolan om mannen. 

 

Vi vill därför ställa följande fråga: 

 

Fråga 

Anser Socialdemokraterna att barnens bästa har beaktats i enlighet med  

barnkonventionen när mannen har tillåtits bo kvar trots kännedom om 

dennes problem, är det ett korrekt förfarande att förskolan inte 

informerats om situationen och hur tänker ni agera för att en liknande 

situation inte ska kunna uppstå igen?  
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Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande svarar på frågan: 

 

Äldreomsorgens insatser utgår från socialtjänstlagen och omfattas av 

sekretess. Äldreomsorgen kan därmed inte fritt att lämna uppgifter om 

enskilda till annan förvaltning. Socialtjänstens stöd ges oberoende om 

misstanke om brott eller om personen är dömd för brott. När en person 

beviljas särskilt boende så har hen omfattande vårdbehov dygnet runt och 

låg förmåga att klara sin vardag. Det är viktigt att komma ihåg att personen 

beviljas omfattande stöd av en anledning. Barnens bästa har beaktats och 

fortsätter att beaktas i all samverkan. Den brottsmisstänkta har avgränsats 

och inte deltagit i någon samverkan. Omfattande åtgärder har vidtagits för 

att säkerställa att risker inte föreligger. Om något hade kunnat göras 

annorlunda, ur ett juridiskt perspektiv, ses nu över av förvaltningen och till 

sista information kan jag tillägga, att personen i fråga är flyttad från 

samverkanshuset.  
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§ 216 

 

Diarienr: KS-2024/01098 

Fråga: Kontroll av belastningsregister vid 

anställning; Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr och Tomas Wennström 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD)  

följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Kontroll av belastningsregister vid anställning 

Tidigare i år ställde Kristdemokraterna frågan om kommunen planerar att 

införa bakgrundskontroller och/eller begära utdrag ur belastningsregister 

för andra personalgrupper än de som arbetar med barn och unga. Svaret 

som gavs då var att kommunen enbart har lagstöd för att begära 

belastningsregisterutdrag från de som ska arbeta med barn och unga eller 

med psykiskt funktionshindrade. 

 

Under året som har gått har Nyheterna nationellt rapporterat om grova 

våldsbrott mot äldre med hemtjänst. Rapporterna om våldtäkter mot äldre 

i Uppsala fick stor uppmärksamhet och vi var nog många som berördes 

djupt av den 84-åriga kvinna som berättade om hur hon blev utsatt i sitt 

eget hem av kommunens personal. Sedan dess har ytterligare fall av 

våldtäkter uppdagats och kommunen har snabbinfört kontroll av 

brottsregister vid anställning till äldreomsorgen. 

 

Idag begär drygt hälften av Sveriges 290 kommuner utdrag ur polisens 

belastningsregister vid anställning av personal till äldreomsorgen. 

Regeringen däremot är tydlig med att de arbetar för att detta ska bli 

obligatoriskt. 

 



Sida 28 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Med anledning av detta ställer jag följande fråga: 

 

• Ser du några hinder med att Umeå kommun inför bakgrundskontroller 
och/eller begär utdrag ur belastningsregister vid anställning i 
äldreomsorgen? Om inte, när kan en sådan förändring vara 
genomförd? 

 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Tomas Wennström (S), personalnämndens ordförande 

som svarar på frågan: 

 

Nej, jag ser inga hinder att Umeå kommun inför bakgrundskontroller 

och/eller begär utdrag ur belastningsregister vid anställning i 

äldreomsorgen. Av en händelse så hade vi upp frågan på vårt senaste möte 

med personalnämnden, där vi lämnade ett remissvar på promemorian 

”Utökade registerkontroller vid anställning i kommun” (Ds 2024:24) 

 

I likhet med många andra kommuner anser vi att det är hög tid att 

lagstiftaren ger kommunala arbetsgivare möjlighet att genomföra 

registerkontroller inför anställningen även i äldreomsorg och 

funktionshinderverksamhet. Därför välkomnar jag att registerkontroller 

inom även äldreomsorgen och funktionshinderomsorgen nu görs möjlig 

genom stundande lagstiftningsförändring.  

 

Kommunerna bedriver verksamhet för och med grupper som kan ha 

svårigheter att skydda sig mot brott, det gäller inte minst barn, personer 

med funktionshinder och äldre. Tryggheten och tilliten i och till 

verksamheten är även en avgörande faktor för tilltron till det gemensamma 

som en grundförutsättning för demokratin. 

 

I personalnämnden ser vi därför generellt positivt på utredningens förslag 

om registerkontroll vid arbete med äldre och personer med 

funktionsnedsättning och den utökning av uppgifter vid registerkontroll 

inför arbete med barn som föreslås i den statliga utredningen.  

Umeå kommun har, utöver förstärkta registerkontroller, redan stärkt 

arbetet med de bakgrundskontroller som kan och ska göras i övrigt, såsom 

referenser och behörighetskontroller. Nya uppdaterade 
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rekryteringsriktlinjer och utbildningsinsatser av rekryteringsstödjande 

resurser och chefer har skett under hösten 2024.  

 

Vi är också, i likhet med många andra kommuner, starkt kritiska till att den 

statliga utredningen och förslag helt utelämnat området om kontroller 

under anställning.  

 

Behovet i våra verksamheter är stort för verktyg och vägledning för att 

kunna hantera risker i verksamheten. Signalen från utredarna, att det är ett 

för stort intrång i den personliga integriteten att en arbetstagare skulle 

behöva underkasta sig registerkontroller under pågående anställning, 

lämnas för hastigt av utredaren, anser jag. Detta skapar fortsatt villrådighet 

i ett mycket svårt rättsläge för kommunerna. Jag anser att det skulle kunna 

motiveras på samma sätt som lagstiftaren i säkerhetslagen föreskrivit att 

det krävs en löpande kontroll för att delta i säkerhetskänslig verksamhet. 

Vissa typer av anställningar där skyddsvärdena överväger rätten till den 

personliga integriteten bör på samma sätt kunna omfattas av en löpande 

kontroll. 
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§ 217 

 

Diarienr: KS-2024/00959 

Exploateringsavtal - Stadsliden 6:6 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna exploateringsavtalet för Stadsliden 6:6 m.fl. 

Ärendebeskrivning 

Exploateringsavtal har tecknats mellan Umeå kommun och Akademiska 

Hus AB (exploatören) för att reglera genomförandet av detaljplanen för 

Stadsliden 6.6 m.fl. Syftet med detaljplanen är att inom området skapa 

planmässiga förutsättningar för att utveckla Campusområdet för hållbar 

stadsbebyggelse med blandat innehåll, offentliga rum och parker. Planen 

syftar även till att säkerställa lämplig kvartersstruktur och 

exploateringsgrad. Bebyggelsen ska i första hand innefatta bostäder men 

även lokaler för verksamheter, byggnader för universitetsändamål, företag 

och service. 

 

Följande punkter regleras i avtalet: 

 

Markreglering 

Exploatören ska överlåta den mark som i detaljplanen är planlagd som 

allmän platsmark (Naturmark innehållande gång- och cykelväg, 

parkområde för dagvattenhantering och gatumark innefattande del av 

Petrus Laestadius väg).  

 

Kostnad för utbyggande av allmän plats 

Kommunen kommer att ansvara för utbyggandet av allmän plats vid ett 

senare tillfälle. Exploatören ska svara för hela kostanden, en uppskattning 

av framtida kostnader har gjorts och exploatören kommer betala en 

exploateringsersättning på 28 Mkr, denna ska erläggas vid tidpunkten för 

den första förrättningen av markreglering. 
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Tidplan 

Umeå kommunen och Exploatören kommer ar enats om en huvudtidplan 

för utbyggnaden av bostäder och allmän platsmark. 

Beslutsunderlag 

Exploateringsavtal med bilagor 

Beredningsansvariga 

Helen Nilsson 

Johan Sjöström 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren och Ulrik Berg. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) och Ulrik Berg (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Johan Sjöström  
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§ 218 

 

Diarienr: KS-2019/00730 

Antagande:  Detaljplan för del av fastigheten 

Stadsliden 6:6 - campus 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige antar detaljplanen för del av Stadsliden 6:6 med 

flera enligt 5 kap. 27 § plan- och bygglagen (2010:900). 

 

2. Kommunfullmäktige utökar verksamhetsområdet för vatten, 

spillvatten och dagvatten till att omfatta hela planområdet. 

 

Protokollsanteckning 

Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) – Se kommunfullmäktiges 

beslutsordning. 

Syfte 

Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för att 

utveckla campusområdets norra del med stadsbebyggelse med blandat 

innehåll, offentliga rum och parker. Planen syftar även till att säkerställa 

lämplig bebyggelsestruktur, utformning och exploateringsgrad. Användning 

av kvartersmark som möjliggörs är bostäder, högskola och universitet, 

gymnasium, centrumverksamhet, skola, kontor parkering samt tekniska 

anläggningar. 

 

Planen syftar också till att möjliggöra rekreation i närområdet genom att 

säkerställa tydliga kopplingar till Lilljansskogen, bevara Framtidens skog 

samt de öppna campusängarna och den mångfunktionella ytan där.  

 

Ett annat syfte med detaljplanen är att möjliggöra en omvandling av Petrus 

Laestadius väg till stadsgata med angränsande stadslivsberikande 

verksamheter samt torgplatsbildningar.  
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Detaljplanen syftar också till att skapa förutsättningar för en hållbar 

dagvattenhantering och minska risken för översvämningar. 

 

Petrus Laestadius väg samt gång- och cykelvägen och delar av natur och 

parkmark i anslutning till vägen planläggs med syfte att övergå till 

kommunalt huvudmannaskap. Allmän platsmark inom övriga delar i 

planområdet, undantagsvis yta för dagvatten-damm inom parken, syftar till 

att vara enskilt huvudmannaskap enligt tidigare praxis för campusområdet. 

Ärendebeskrivning 

Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 

Detaljplanering 2016-09-05. Detaljplanen handläggs med utökat förfarande 

då planen innebär mindre avsteg från översiktsplanen vilka redovisas och 

motiveras i planbeskrivningen.  

 

Totalt möjliggör detaljplanen för cirka 450 bostäder, bostäderna är i första 

hand avsedda för student och forskarbostäder. Utöver detta tillkommer 

bebyggelse för universitet, högskola och gymnasium samt 

centrumskapande verksamheter för att stödja universitetens behov utmed 

Petrus Laestadius väg. Detaljplanen säkerställer även stora delar av 

befintliga grönområden så som campusängarna samt Framtidens skog. 

Övriga frågeställningar som har haft betydande inverkan på detaljplanens 

utformning är dagvattenhantering och mobilitet. Detaljplanen bedöms inte 

medföra någon betydande miljöpåverkan.  

Samråd/Granskning 

Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 

statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 

 

Samråd hölls under perioden 2019-09-09 till 2019-10-04 med samrådsmöte 

den 2019-09-16. Granskning hölls under perioden 2024-06-14 till 2024-07-

05.  

 

Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 

granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. 

Planförslaget har efter granskning, utöver redaktionella ändringar och 

förtydliganden, reviderats på följande punkter: 
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 Parkmark har utökats för att säkerställa avstånd från ledning 

avseende elektromagnetiska fält och underlätta fastighetsbildning. 

 Utfartsförbud har utökats mot Petrus Laestadius väg för att 

inkludera torgen. 

 Bestämmelsen f2 har preciserats. 

 Ett förtydligande i planbeskrivningen har gjorts kring mobilitet.  

 Planhandlingarna har kompletterats med bilagan Mobilitetsmodell 

för Detaljplanen del av Stadsliden 6:6 m fl. 

 Planbeskrivningen har kompletterats med förtydligande bilder 

gällande komplementbyggnader samt verksamheter. 

 Planbeskrivningen har kompletterats med möjlig lösning för en 

etappvis utbyggnad av mobilitetshubben.  

 Planbeskrivningen kompletteras med information gällande 

upprustning av vägbro inför kommunens övertagande av Petrus 

Laestadius väg. 

 Planbeskrivningen kompletteras gällande fridlysta arter 

 Planhandlingarna kompletteras med en artskyddsutredning. 

 Planbeskrivningen förtydligas gällande befintliga teleledningar, 

skyfall, övriga kulturhistoriska lämningar, stenmur samt Petrus 

Laestadius gatusektion. 

Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 

genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 

inte behöver ske.  

 

Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 

anledning av att detaljplanen handläggs med utökat förfarande samt att 

verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten måste utökas till 

att omfatta hela planområdet. 

Kvarstående synpunkter 

De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 

beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2024-10-22 

Byggnadsnämndens beslut om godkänd plan, BN § 266. 

Antagandehandlingar 
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 Granskningsutlåtande daterat september 2024 

 Plankarta daterad september 2024 

 Planbeskrivning daterad september 2024 

 Samrådsredogörelse daterad maj 2024  

 Mobilitetsmodell för Detaljplanen för del av Stadsliden 6:6 m fl 

daterad september 2024 

 Trafikutredning daterad november 2015 

 Naturvärdesinventering daterad december 2015  

 Planprogram daterad juni 2016  

 Arkeologisk utredning daterad 2018  

 Miljökonsekvensbeskrivning daterad september 2018 inkl. bilagor 

 PM Meandring av Sandbäcken daterad september 2021 
 Gestaltningsprogram Sandbäckens meandring daterad september 

2021 

 Parkerings- och mobilitetsutredning daterad mars 2023 

 Hållbarhetsprogram för Lilljansområdet inkl. beräkningsmall för GYF 

daterad 2023  

 Belysningsutredning daterad juli 2023 
 PM dagvattenhantering daterad juni 2023 

 Bullerutredning daterad oktober 2023  

 Artskyddsutredning september 2024 

Beredningsansvariga 

Clara Persson Harlin, planarkitekt 

Clara Ganslandt, planchef  

Föredragande 

Clara Persson Harlin, planarkitekt 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Ulrik Berg (M) och Anders Ågren (M) - Moderaterna yrkar återremiss för 

att anpassa parkeringsnormen för planen så att den harmonierar med 

områdena i omgivningen. 

 

Bore Sköld (V) – bifall till tjänsteskrivelsens förslag 
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Mikael Berglund (S) och Hans Lindberg (S) - bifall till tjänsteskrivelsens 

förslag och att ärendet ska avgöras idag 

 

Maja Westling Palmberg (C) - bifall till tjänsteskrivelsens förslag 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordförande ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller skickas på 

återremiss. Planeringsutskottet beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Därefter frågar ordföranden om utskottet kan besluta enligt 

tjänsteskrivelsens förslag. Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens 

förslag. 

 

Reservation 

Ulrik Berg (M) och Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget förslag om återremiss. Mycket bra att det byggs lägenheter men 

moderaterna tror att använda förslagets parkeringsnorm kommer skapa 

stora problem både för de boende men även boende i omgivande områden 

då deras gästparkeringar kommer att blockeras. Det kommer troligast även 

spilla över på universitetets parkeringar vilket även framgår av handlingen 

men kommenteras att de går att använda kvällstid Även Axtorpsvägen på 

Berghem kommer troligast användas för kantstensparkering som inte är 

tillåtet i planområdet. Trycket på UPAB ökar dessutom. På Tvistevägen så 

hade lägenheter på upp till 16 kvm, 0,2 och lgh över 24 kvm 0,3. I 

Tvistevägens närområdet finns ett stort antal lediga p-platser främst då på 

Ålidhem. Planförslaget säger en lägre parkeringsnorm genom att man 

skulle tillåta 0.2 upp till 35 kvm. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) med instämmande av Maria Lindvall (-) (L) – Återremiss 

för att anpassa parkeringsnormen för planen så att den harmonierar med 

områdena i omgivningen. 

 

Janet Ågren (S), Nils Seye Larsen (MP) och Ellen Ström (V) – Bifall till 

näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 
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Ärendet ska återremitteras mot att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Bifall mot avslag till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Mikael Berglund, Ulrik Berg, Robert 

Axebro, Patrik Brännberg, Lars Forsgren, Ellen Ström, Lars Brännström, 

Veronica Kerr, Hans Lindberg, Anders Norqvist, Lars Nilsson, Anders Ågren, 

Anders Sellström, Fredrik Rönn och Maria Lindvall.  

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Mikael Berglund (S), Robert Axebro (C), Ellen Ström (V), 

Lars Brännström (MP), Veronica Kerr (KD), Anders Norqvist (L), Anders 

Sellström (KD) och Fredrik Rönn (C) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Ulrik Berg (M), Lars Forsgren (SD), Lars Nilsson (SD), Anders Ågren (M), 

Maria Lindvall (-) (L) – Återremiss för att anpassa parkeringsnormen för 

planen så att den harmonierar med områdena i omgivningen. I andra hand, 

om återremissen faller, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Patrik Brännberg (AP) – Återremiss för att konkretisera hur 

trafiksituationen i området ska lösas. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 

Protokollsanteckning 

Patrik Brännberg (AP) och Davis Kaza (AP) – "Arbetarpartiet ville 

återemittera denna detaljplan för att ta fram konkreta åtgärder för att 

klara av trafiksituationen i området. Detta speciellt med tanke på att flera 
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områden i närheten planeras för bebyggelse. När återremissyrkandet fallit 

röstar vi ändå för detaljplanen då vi anser att den bidrar med viktiga 

bostäder." 

Beslutet med handlingar ska skickas till 

 Kommunfullmäktige, Umeå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 

detaljplanering@umea.se 

 

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

 Sökande 

 De med kvarstående synpunkter 

 Länsstyrelsen 

 VAKIN  
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§ 219 

 

Diarienr: KS-2024/00883 

Start av arbete med fördjupad översiktsplan för 

Hörnefors 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att  

 

starta arbetet med en fördjupad översiktsplan för Hörnefors 

Ärendebeskrivning 

Den gällande fördjupade översiktsplanen för Hörnefors antogs 1999. 

Planen togs fram i samband med planeringen av Botniabanan och gav 

ställningstagande för en sträckning genom samhället. 

 

Med perspektiv av att planen är mer än 20 år gammal konstateras att 

utvecklingen av ny bebyggelse har varit relativt svag. Vissa initiativ har 

skett i närtid för både flerbostadshus och småhus. Kommundelen har dock 

stor betydelse för kommunens fortsatta tillväxt. För att nå 

bebyggelsescenario i översiktsplanen som visar på en stark tillväxtpotential 

i Hörnefors behövs ett utökat stöd för utveckling. Nyttjandet av 

Botniabanan men också den lokala tillgången till attraktiva boende-, natur- 

och rekreationsmiljöer, behöver stärkas till nivåer som bättre bidrar till 

kommunens mål.  

 

Förändringar i plan- och bygglagen innebär att översiktsplaner som antogs 

före 2004 kommer att upphöra att gälla från 2026, vilket gör att behovet av 

en ny fördjupad översiktsplan för Hörnefors är stort. Det konstateras i 

Planeringsstrategin som antogs av kommunfullmäktige i juni 2024 att den 

gällande fördjupade översiktsplanen för Hörnefors är inaktuell.  

 

Potentialen i Hörnefors är stor, med ett fungerande resecentrum, närhet 

till havet och attraktiva boendemiljöer samt ett varierat serviceutbud i 

samhället. Efterfrågan på småhus är stor, där Hörnefors har potentialer att 
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utvecklas och möta det behovet. Även behov av mark för verksamheter 

och industri skulle kunna tillgodoses i Hörnefors i bra logistiklägen med 

närhet till europaväg och järnväg. Utifrån ovanstående föreslås att ett 

arbete påbörjas för att ta fram en ny fördjupad översiktsplan för Hörnefors.  

 

Beslutsunderlag 

Planeringsstrategi, Umeå kommun 2024 

Beredningsansvariga 

Ebba Sundström 

Thomas Lundgren 

Hanna Jonsson 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Elmer Eriksson, Ellen Ström, Mikael 

Berglund och Robert Axebro. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Elmer Eriksson (M), Ellen Ström (V), Mikael Berglund (S) 

och Robert Axebro (C) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Strategisk utveckling   
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§ 220 

 

Diarienr: KS-2024/00500 

Riktlinje för god ekonomisk hushållning 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa reviderad riktlinje för god ekonomisk hushållning.  

 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att bedöma och vid behov föreslå 

revidering av relaterade styrdokument så att de följer riktlinje för god 

ekonomisk hushållning.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande 

 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

Ärendebeskrivning 

I samband med att årsredovisning för 2023 hanterades i 

kommunfullmäktige (29 april 2024 §75) fick kommunstyrelsen i uppdrag 

att: 

 

ta fram nya riktlinjer för god ekonomisk hushållning, inklusive regelverk för 

resultatreserv (RER) och att i detta göra en omvärldsbevakning med andra 

jämförbara kommuner hur ekonomistyrning tillämpas och där kommuner 

med god följsamhet till regelverket särskilt prioriteras 

 

Under våren och hösten 2024 har omvärldsbevakning och nulägesanalys 

genomförts och avrapporterats till KSnau. Mot bakgrund av 

omvärldsbevakning, nulägesanalys samt principiella medskick från KSnau 
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har förslag till reviderad riktlinje för god ekonomisk hushållning 

upparbetats.  

 

Information och samråd har genomförts vid KSnaus sammanträden den 21 

maj, 20 aug och 5 nov.   

 

Lagkrav på god ekonomisk hushållning 

Enligt kommunallagen ska kommuner ha en god ekonomisk hushållning i 

sin verksamhet och i sådan verksamhet som bedrivs genom andra juridiska 

personer. 

 

Kravet på god ekonomisk hushållning gäller enligt kommunallagen för 

samtlig kommunal verksamhet, inklusive verksamhet som bedrivs i 

aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse som kommunen har ett 

betydande inflytande över. 

 

Lagstiftaren har inte ansett det nödvändigt att ge en uttömmande 

beskrivning av vad som innefattas i begreppet god ekonomisk hushållning 

förutom det så kallade balanskravet som innebär att kommunen ej får 

underbalansera sin budget och att underskott ska återställas om inte 

synnerliga skäl föreligger. Lagstiftarens intention är att varje kommun 

utifrån analys av kommunspecifika förutsättningar ska utforma riktlinjer 

och finansiella mål som möjliggör att kommunen har en god ekonomisk 

hushållning både i kort och långt perspektiv.     

 

Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om riktlinjer för god 

ekonomisk hushållning för kommunen. 

 

Bedömning av om kommunen har en god ekonomisk hushållning ska enligt 

Lagen om kommunal bokföring och redovisning ske i samband med 

årsbokslut och delårsbokslut. God ekonomisk hushållning utgör även 

revisionsgrund vilket innebär att auktoriserad revisor ska lämna 

bedömning.  

 

Vad händer nu? 

Riktlinje för god ekonomisk hushållning utgör grund för 

kommunfullmäktiges styrning av kommunal verksamhet oavsett 
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verksamhetsform. Om kommunfullmäktige fastställer förslag till reviderad 

riktlinje för god ekonomisk hushållning kommer därför översyn av 

kommunfullmäktiges riktlinjer för planeringsprocess, ägarstyrning, 

aktiverande styrning, intern kontroll mm med stor sannolikhet att behöva 

genomföras. Syftet med en sådan översyn är att säkra att principer för god 

ekonomisk hushållning integreras i kommunens planerings- och 

budgetprocess, i den fysiska och verksamhetsmässiga planeringen, i 

kommunens övriga finansiella och ekonomiska styrning samt i intern 

kontroll, uppsiktsplikt och ägarstyrning. 

 

De principer som förslag till reviderad Riktlinje för god ekonomisk 

hushållning innehåller utgör även utgångspunkt för lång- respektive 

kortsiktiga finansiella mål. Om kommunfullmäktige fastställer förslag till 

reviderad riktlinje för god ekonomisk hushållning kommer förslag till 

finansiella mål att tas fram och infogas i det förslag till planeringsdirektiv 

för 2026 som kommunfullmäktige enligt plan ska hantera i juni 2025. 

Förslag till långsiktiga finansiella mål kommer enligt plan att tillställas 

kommunfullmäktige i september 2025. Om det bedöms ändamålsenligt 

infogas långsiktiga finansiella mål i denna riktlinje.    

 

Införande av Resultatreserv 

Med anledning av förändrad lagstiftning har möjlighet att avsätta medel till 

Resultatutjämningsreserv (RUR) upphört. Om fastställda villkor uppfylls kan 

de medel som är avsatta till befintlig resultatutjämningsreserv (RUR) 

nyttjas fram till och med 2033.  

 

I samband med att lagstiftaren tog bort kommunernas möjlighet att 

avsätta medel till RUR har lagstiftaren i stället infört möjlighet för 

kommunerna att införa en Resultatreserv (RER). Skillnad mellan RUR och 

RER handlar framför allt om att den nya Resultatreserven får nyttjas till 

delvis andra saker än vad som varit möjligt vid tidigare RUR.  

 

Stadsledningskontoret bedömer dock att Umeå kommun i nuläget ej har 

behov av att införa Resultatreserv. Detta då de krav som reglerar 

nyttjandet av Resultatreserv kraftigt begränsar kommunens möjlighet att 

nyttja eventuella medel som avsätts i en sådan resultatreserv.  

 



Sida 44 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Om behovet förändras kan kommunfullmäktige fatta ett sådant beslut i 

samband med att kommunens årsredovisning hanteras i april 2025.     

Beslutsunderlag 

Förslag till reviderad riktlinje för God ekonomisk hushållning. 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson 

Urban Blomdahl 

Malin Blom 

Dan Gideonsson 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Bore Sköld (V) –  

Sid 3 (Principen om Ändamålsenlig..): att lägga till en punkt och justera 

texten till att det finns fyra alternativ:  Använda RUR/RER för att under 

perioder av vikande skatteunderlag tillfälligt använda avsatta medel i de 

resultatreserver kommunen har för att jämna ut exempelvis 

konjunkturcykler eller andra oförutsedda händelser. 

Sid 6 (Resultatutjämningsreserv): Att under punkt 3 justera maximal 

användning av RUR till 15% av budgeterade skatteintäkter, generella 

statsbidrag, och utjämningsbidrag. 

Sid 6 Att uppdra till Stadsledningskontoret att ta fram ett förslag för att 

föra in RER som alternativ resultatreserv i likhet med principerna för RUR. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Bore Skölds (V) förslag. Ordföranden 

finner att näringslivs- och arbetsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 



Sida 45 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Ellen Ström (V) –  

Sid 3 (Principen om Ändamålsenlig..): att lägga till en punkt och justera 

texten till att det finns fyra alternativ:  Använda RUR/RER för att under 

perioder av vikande skatteunderlag tillfälligt använda avsatta medel i de 

resultatreserver kommunen har för att jämna ut exempelvis 

konjunkturcykler eller andra oförutsedda händelser. 

Sid 6 (Resultatutjämningsreserv): Att under punkt 3 justera maximal 

användning av RUR till 15% av budgeterade skatteintäkter, generella 

statsbidrag, och utjämningsbidrag. 

Sid 6 Att uppdra till Stadsledningskontoret att ta fram ett förslag för att 

föra in RER som alternativ resultatreserv i likhet med principerna för RUR. 

 

Anders Ågren (M) och Janet Ågren (S) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottet förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag mot Ellen Ströms (V) 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Bore Sköld, Davis Kaza, Mattias Larsson, 

Anders Sellström, Anders Ågren, Janet Ågren, Lars Forsgren, Anders 

Norqvist, Arvid Lundberg och Jan-Olov Carlsson. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Mattias Larsson (C), Anders Sellström (KD), Anders 

Ågren (M), Janet Ågren (S), Lars Forsgren (SD), Anders Norqvist (L) och 

Arvid Lundberg (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Bore Sköld (V) och Jan-Olov Carlsson (V) –  

Sid 3 (Principen om Ändamålsenlig..): att lägga till en punkt och justera 

texten till att det finns fyra alternativ:  Använda RUR/RER för att under 

perioder av vikande skatteunderlag tillfälligt använda avsatta medel i de 

resultatreserver kommunen har för att jämna ut exempelvis 

konjunkturcykler eller andra oförutsedda händelser.  
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Sid 6 (Resultatutjämningsreserv): Att under punkt 3 justera maximal 

användning av RUR till 15% av budgeterade skatteintäkter, generella 

statsbidrag, och utjämningsbidrag. 

Sid 6 Att uppdra till Stadsledningskontoret att ta fram ett förslag för att 

föra in RER som alternativ resultatreserv i likhet med principerna för RUR. 

 

Davis Kaza (AP) – Under rubriken "Principen om ändamålsenlig och effektiv 

verksamhet" vill vi ta bort texten från och med meningen som börjar med 

"Om tillgängliga medel inte räcker..." och ersätta med följande: 

"Om tillgängliga medel inte räcker för att tillgodose ändamål, ambition och 

inriktning ska kommunen prioritera att tillgodose ändamål, ambition och 

inriktning för de lagstadgade basverksamheterna. 

Det finns tre åtgärder som kan användas i en sådan situation: 

* Öka mängden tillgängliga medel på ett sätt som inte riskerar medföra 

merkostnader för kommande generationer, 

* Effektivisera hela eller delar av den kommunala verksamheten, 

* Sänka ambition i hela eller delar av den kommunala verksamheten. 

Dessa tre åtgärder måste i första hand inriktas på icke-lagstadgad 

verksamhet och kan nyttjas samtidigt." 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Davis Kazas (AP) förslag mot Bore Skölds (V) 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Beslutet ska skickas till 

SLK Ekonomi 
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§ 221 

 

Diarienr: KS-2024/00965 

Fastställande av kreditlimiter, internbankspåslag 

samt borgensavgift för Umeå kommunkoncern 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar:  

 

att för verksamhetsår 2025 bevilja en kreditlimit (inklusive extern 

ansvarsförbindelse) på totalt 15 857 900 000 SEK för Umeå 

kommunkoncern varav 3 650 000 000 SEK för Umeå kommun,  

12 112 600 000 SEK för bolag inom UKF-koncernen samt 95 300 000 SEK 

för övriga av kommunen direktägda företag och organisationer, allt enligt 

bifogad bilaga 

 

att ingå borgen såsom för egen skuld för ansvarsförbindelser avseende de 

bolag och upp till de högsta belopp som anges i specifikation bilaga 1, 

jämte därpå löpande ränta och kostnader 

 

att styrelsen i Umeå Kommunföretag AB (UKF), och i brådskande fall 

verkställande direktören, får omdisponera UKF-företagens limiter inom 

beslutad totallimit för UKF. Av kommunfullmäktige utsedd 

internbanksverksamhet får upplåna medel upp till ovan angivna 

maximala belopp 

 

att bolagens internbankspåslag och borgensavgift för 2025 ska uppgå till 

totalt 0,45%. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommunkoncerns totala kreditlimit ökar med 829 100 000 SEK 

jämfört med förra året. Den främsta ökningen består i de pågående 

investeringar hos Umeå Energi, Umeva samt Bostaden.  

 

I enlighet med ”Regel och riktlinjer för finansiell verksamhet” gäller att 
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styrelsen för Umeå Kommunföretag AB ska besluta om att tillstyrka 

maximala kreditnivåer för vart och ett av de företag som ingår i UKF-

koncernen. Kommunfullmäktige ska enligt samma regelverk slutligen 

besluta om en maximal kreditnivå för hela kommunkoncernen, dvs för UKF-

företagen, kommunen själv och av kommunen direktägda företag och 

organisationer. I enlighet med dessa regler föreslås beviljande av 

koncernlimiter inklusive ansvarsförbindelser, enligt bifogad bilaga. 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1: Kreditlimiter inkl. ansvarsförbindelser för Umeå kommunkoncern, 

2025 

Bilaga 2: Umeå kommunföretag protokoll 2025-11-04, nr 282, punkt 4:4 

Bilaga 3: Limiter UKF:s styrelse 

Beredningsansvariga 

Olof Jansson 

Anna-Karin Nilsson 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg och Patrik Brännberg. 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslut med bilagor, försättsblad samt sista sida ska skickas bestyrkt till 
Olof Jansson 

Anna-Karin Nilsson 
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§ 222 

 

Diarienr: KS-2024/00949 

Utbetalning av partistöd 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att betala ut partistöd för 2025 enligt bilaga 1. 

Ärendebeskrivning 

Beslut om att betala ut partistöd ska fattas av kommunfullmäktige minst en 

gång per år (kommunallagen 4 kap 32 §).  

 

Umeå kommunfullmäktige har i samband med att reglerna senast antogs 

(2022-11-28, § 205) beslutat att ramen för partistödet räknas upp årligen 

med index om 1 %. Bilaga 3 och 4. 

 

Partistöd 2025 

Politiska sekreterarnas budget 2025 har indexerats med 4,2% som är den 

genomsnittliga nivåhöjningen av utfall av kommunens avtal under 

föregående år. Budgeten för Partistöd och Utbildningsbudgeten 2025 har 

indexerats med 1 %. Bilaga 1 

 

Redovisning av partistödets nyttjande 2023 

Samtliga partier i kommunfullmäktige har före det stipulerade sista 

datumet 2024-06-30 inkommit med redovisning av partistöd inklusive 

granskningsrapport för 2023. Dessa anmäldes till kommunfullmäktige 

2024-09-30, § 163, diarienummer: KS-2024/00126. Bilaga 2. 

 

Redovisning av partistödets nyttjande 2024 

Redovisning av 2024 års partistöd ska vara inskickade till 

ksdiarium@umea.se senast 2025-06-30. Mall för redovisning av 

partistödets nyttjande samt mall för granskningsrapport bifogas. Bilaga 5 

och 6. 
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Beslutsunderlag 

 Bilaga 1 Partistöd 2025 (indexuppräknade) 

 Bilaga 2 KF-protokoll 2024-09-30 - Anmälningsärenden 

 Bilaga 3 Regler för partistöd, antagna 2022-11-28. 

 Bilaga 4 KF-protokoll 2022-11-28 - Ekonomiskt stöd till partier i Umeå 
kommun (partistöd) 

 Bilaga 5 Mall för partistödets nyttjande redovisning 

 Bilaga 6 Mall för granskningsrapport 

Beredningsansvariga 

Sofia Westin 

Tomas Jakobsson 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg 

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Therese Stellén för utbetalning. 

Beslut och bilagorna 1, 5 och 6 skickas till: 

Samtliga politiska partier i kommunfullmäktige   
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§ 223 

 

Diarienr: KS-2024/00981 

Umeå Science Park - Uppdaterad Bolagsordning och 

Aktieägaravtal 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna ändringarna i bolagsordningen för Umeå Science Park 

 

att godkänna ändringarna i aktieägaravtalet  

 

att Peter Juneblad i enlighet med tidigare fattat beslut kvarstår som 

Umeå kommuns representant i styrelsen. 

Ärendebeskrivning 

Science Park i Umeå AB är ett av de gemensamt ägda innovationsbolagen i 

Umeå. Sedan tidigare har arbete med att ändra bolagsordningen för att 

harmonisera med övriga likvärdiga verksamheter vidtagits. Det har därefter 

konstaterats att bolagsordningen behöver förtydligas i vissa avseenden av 

formella skäl.  

 

Därför föreslås ändringar av § 9, § 11 samt § 13 i bolagsordningen. Ny 

bolagsordning finns som bilaga.  

 

Förslag till ny lydelse av §9: Styrelsen ska bestå av fem-sju (5-7) ordinarie 

ledamöter, varav fullmäktige i Umeå kommun, fullmäktige i Region 

Västerbotten samt Umeå universitet Holding AB utser en vardera. Övriga 2-

4 ledamöter utses av bolagsstämman. Bolagsstämman fastställer styrelsen. 

Bolagsstämman beslutar om ordförande och vice ordförande.  

Förslag till ny lydelse av §11: Bolaget ska ha en lekmannarevisor. 

Lekmannarevisorn utses utan ersättare av Kommunfullmäktige i Umeå 

kommun. Dennes granskning ska tillgängliggöras för Region Västerbotten. 

Valet av lekmannarevisor sker för tiden från den bolagsstämma som 
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inträffar närmast efter det val till fullmäktige ägt rum till och med den 

bolagsstämma som inträffar närmast efter följande val till 

kommunfullmäktige.  

 

Kommentar: Då kommunen är majoritetsägare föreslås att de ansvarar för 

att utse en lekmannarevisor.  

I §13 föreslås en ändring av punkt 13: Val av styrelseledamöter. 

Information om kommun- och regionfullmäktiges samt Umeå universitet 

Holding ABs styrelseval. Fastställelse av styrelsen enligt § 9. Samt i 

förekommande fall information om kommunfullmäktiges val av 

lekmannarevisor.  

 

Kommentar: Som en effekt av ändringen i §9 och §11 görs en ändring av 

punkt 13 i §13 för att det ska framgå att bolagsstämman utser de 

styrelseledamöter som inte utsetts av ägarna och att information om 

revisor avser kommunfullmäktiges val av lekmannarevisor.  

Som en följd av dessa ändringar upprättas även ett ändringsavtal till 

ursprungligt aktieägaravtal. Detta för att avtalet mellan aktieägarna ska 

harmonisera med ändringarna i bolagsordningen. Se bilaga.  

Sedan tidigare är Peter Juneblad utsedd av Umeå kommun som 

styrelseledamot, vilket innebär att han i enlighet med det fortsätter vara 

Umeå kommuns representant i styrelsen.  

Beslutsunderlag 

Bolagsordning för Science Park i Umeå AB 

Ändring av aktieägaravtal för Science Park i Umeå AB 

UKF styrelseprotokoll 

Beredningsansvariga 

Fredrik Lundberg 

Carina Lidgren Heimersson 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg 
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Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag 

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag AB 
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§ 224 

 

Diarienr: KS-2024/00982 

Avfallstaxa 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta Avfallstaxan enligt bilaga för Umeå kommun från och med 2025-

01-01 och tills vidare. Avgiften ska erläggas till Umeå vatten och avfall AB. 

Ärendebeskrivning 

Avfallstaxan föreslås gälla från 2025-01-01 och tills vidare.  

Förslaget är att den befintliga taxan behålls oförändrad för det kommande 

året. Bakgrunden är att det ekonomiska läget för Umeå vatten och avfall är 

stabil och nödvändiga intäktsökningar kommer att genereras av de 

volymökningar som sker genom Umeås tillväxt. Dock tillkommer nya delar i 

taxan till följd av förändringar i lagstiftningen, dessa är: 

 

 Matavfall hos livsmedelsbutiker 

 Flytande matavfall i fat från livsmedelsbutiker 

 Flytande matavfall i fat från övriga livsmedelsverksamheter 

 Insamling av matfettsavfall 

Beslutsunderlag 

Avfallstaxa 2025 

Tjänsteskrivelse VAKIN, 2024-10-04 

Styrelseprotokoll VAKIN, 2024-10-18 

Styrelseprotokoll Umeå kommunföretag, 2024-11-04 

Beredningsansvariga 

Vakin 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Per-Erik Johansson och Kjerstin Widman. 

 

Yrkanden 

Per-Erik Johansson (S) och Kjerstin Widman (M) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
UKF 

Vakin   
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§ 225

Diarienr: KS-2024/00983 

VA-taxa 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att i enlighet med redovisat förslag anta en höjning av brukningstaxan 

med i genomsnitt 4 % för 2025  

att anta ny VA-taxa som är utformad enligt Svensk Vattens publikation 

P120. 

Ärendebeskrivning 

VA-taxan för 2025 är helt anpassad till Svenskt Vattens nya 

branchstandard. Det innebär förändringar i begrepp och en omfördelning 

av vissa avgifter. Förändringen kommer bland annat att påverka hur 

avgiften för flerbostadshus, lager och lokaler beräknas. Generellt får 

mindre lokalfastigheter och flerbostadshus med få lägenheter eller många 

små lägenheter betala mindre än tidigare medan stora flerbostadshus och 

lokalfastigheter får betala mer än tidigare. Avgifterna speglar därigenom 

fastighetens nytta av VA-tjänsterna på ett bättre sätt.  

Beslutsunderlag 

VA-taxa 2025 

Tjänsteskrivelse VAKIN, 2024-10-04 

Protokoll Vakin, 2024-10-18 

Protokoll Umeå kommunföretag styrelse 2024-11-04 

Beredningsansvariga 

Vakin 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 



Sida 57 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Per-Erik Johansson och Kjerstin Widman. 

 

Yrkanden 

Per-Erik Johansson (S) och Kjerstin Widman (M) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
UKF 

Vakin   
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§ 226 

 

Diarienr: KS-2024/00571 

Äldrenämnden: Hjälpmedelsavgifter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att revidera avgifter från 2025 för hjälpmedel så att de  

motsvarar de för Region Västerbotten aktuella avgifterna för hjälpmedel  

 

att Umeå kommun därefter följer Region Västerbottens eventuella  

förändringar för hjälpmedelsavgifter. 

Ärendebeskrivning 

Hjälpmedel syftar till att undanröja hinder för delaktighet och skapa  

förutsättningar för självständighet och självbestämmande. Hjälpmedel  

kan förbättra livskvaliteten för personer med funktionsnedsättning på  

många sätt och är en viktig del för att få vardagslivet ska fungera samt för  

att förebygga ohälsa. Förskrivning av hjälpmedel är en del av de insatser  

inom habilitering och rehabilitering som kommuner och regioner är  

skyldiga att tillhandahålla. 

 

Vilka avgifter som tas ut för hjälpmedel och i vilken omfattning ser olika  

ut i landet. För att tydliggöra vilka hjälpmedelsavgifter som tas ut av den  

enskilde i Umeå Kommun har en kartläggning gjorts och förslag har tagits  

fram kring hur en framtida hantering av hjälpmedelsavgifterna skulle  

kunna se ut. 

Beslutsunderlag 

Äldrenämndens protokoll 2024-11-21, § 118 

Hjälpmedelsavgifter Umeå kommun  

Bilaga - Beräkningar intäkter från hjälpmedelsavgifter 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 
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Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Carin Nilsson, Maria Lindvall, Åsa Bäckström och 

Veronica Kerr. 

 

Carin Nilsson (S), Maria Lindvall (-) (L), Åsa Bäckström (V) och Veronica 

Kerr (KD) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Äldrenämnden   
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§ 227 

 

Diarienr: KS-2024/00640 

Individ- och familjenämnden: Hjälpmedelsavgifter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att revidera avgifter från 2025 för hjälpmedel så att de  

motsvarar de för Region Västerbotten aktuella avgifterna för hjälpmedel  

 

att Umeå kommun därefter följer Region Västerbottens eventuella  

förändringar för hjälpmedelsavgifter. 

Ärendebeskrivning 

Individ- och familjenämnden har översänt rubricerat ärende till 

kommunfullmäktige för beslut. 

 

Hjälpmedel syftar till att undanröja hinder för delaktighet och skapa  

förutsättningar för självständighet och självbestämmande. Hjälpmedel  

kan förbättra livskvaliteten för personer med funktionsnedsättning på  

många sätt och är en viktig del för att få vardagslivet ska fungera samt för  

att förebygga ohälsa. Förskrivning av hjälpmedel är en del av de insatser  

inom habilitering och rehabilitering som kommuner och regioner är  

skyldiga att tillhandahålla.  

 

Vilka avgifter som tas ut för hjälpmedel och i vilken omfattning ser olika  

ut i landet. För att tydliggöra vilka hjälpmedelsavgifter som tas ut av den  

enskilde i Umeå kommun har en kartläggning gjorts och förslag har tagits  

fram kring hur en framtida hantering av hjälpmedelsavgifterna skulle  

kunna se ut. 

Beslutsunderlag 

Individ- och familjenämndens protokoll 2024-11-20, § 249. 

Underlag hjälpmedelsavgifter Umeå kommun 
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Bilaga - Beräkningar intäkter från hjälpmedelsavgifter 2024-2027. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Andreas Lundgren, Igor Hell, Veronica Kerr och Anders 

Ågren. 

 

Yrkanden 

Andreas Lundgren (S), Igor Hell (M) och Åsa Bäckström (V) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden   
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§ 228 

 

Diarienr: KS-2024/01064 

Avsägelse; ledamot i kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen, ersättare i krisledningsnämnden 

och ersättare i Umeå kommunföretag AB:s styrelse 

samt kommunstyrelsens utskott 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bevilja Nils Seye Larsen (MP) begärt entledigande från uppdragen som 

ledamot i kommunfullmäktige och kommunstyrelsen, ledamot och 

ordförande i kommunstyrelsens hållbarhetsutskott, ersättare i 

kommunstyrelsens planeringsutskott, näringslivs- och arbetsutskott, 

valutskott och budgetberedning samt ersättare i krisledningsnämnden 

och ersättare i Umeå kommunföretag AB:s styrelse. 

Ärendebeskrivning 

Nils Seye Larsen (MP) har avsagt sig rubricerade uppdrag. 

Kommunfullmäktige utser ny ledamot i kommunstyrelsen, ersättare i 

krisledningsnämnden och Umeå kommunföretag ABs styrelse vid 

sammanträdet 27 januari 2025. Kommunstyrelsen utser ny ledamot och 

ordförande i hållbarhetsutskottet, ersättare i planeringsutskottet, 

näringslivs- och arbetsutskottet, valutskottet och budgetberedningen vid 

sitt sammanträde 11 februari 2025. 

 

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Nils Seye Larsen, Lönesupport, troman samt KS diarium 
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§ 229 

 

Diarienr: KS-2024/01073 

Avsägelse; ersättare i jämställdhetsutskottet och 

Norrlandsoperan AB; Helena Smith (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bevilja Helena Smith (S) begärt entledigande från uppdragen som 

ersättare i kommunfullmäktiges jämställdhetsutskott och ersättare i 

Norrlandsoperan AB. 

Ärendebeskrivning 

Helena Smith (S) har avsagt sig uppdragen som ersättare i kommunfullmäktiges 

jämställdhetsutskott och ersättare i Norrlandsoperan AB. 

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Helena Smith  

Lönesupport, troman    
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§ 230 

 

Diarienr: KS-2024/00940 

Fyllnadsval: Ersättare i kulturnämnden Tichaona 

Maphosa (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

Att utse Thomas Hartman (S) till ersättare i kulturnämnden. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 2024-10-28 Tichaona Maphosa (S) begärt 

entledigande från uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Kulturnämnden 

Lönesupport, Troman 

Thomas Hartman 
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§ 231 

 

Diarienr: KS-2024/01071 

Fyllnadsval: ersättare i äldrenämnden; Anneli 

Jonsson (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt valberedningens förslag 

 

att utse Ebba Bergqvist (S) till ny ersättare i äldrenämnden. 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av Anneli Jonssons (S) bortgång har kommunfullmäktige att 

utse ny ersättare i äldrenämnden.  

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Ebba Bergkvist 

Lönesupport, troman  

Äldrenämnden  

   
 

 

 

  



Sida 66 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 232 

 

Diarienr: KS-2024/00126 

Anmälningsärenden 2024-12-16 

Nämndernas verksamhetsplaner för 2025 

Byggnadsnämnden Verksamhetsplan 2025 

Fritidsnämnden Verksamhetsplan 2025 

För- och grundskolenämnden Verksamhetsplan 2025  

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden Verksamhetsplan 2025  

Individ- och familjenämnden Verksamhetsplan 2025 

IT- och kapacitetsnämnden Verksamhetsplan 2025  

Kommunstyrelsen Verksamhetsplan 2025  

Kulturnämnden Verksamhetsplan 2025  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden Verksamhetsplan 2025  

PA-nämnden Verksamhetsplan 2025  

Personalnämnden Verksamhetsplan 2025  

Tekniska nämnden Verksamhetsplan 2025  

Umeåregionens brand- och räddningsnämnd Verksamhetsplan 2025 

Valnämnden Verksamhetsplan 2025  

Äldrenämnden Verksamhetsplan 2025  

Överförmyndarnämnden Verksamhetsplan 2025 

Diarienummer: KS-2024/00555 

 

Beslut om efterträdarval i kommunfullmäktige 

Ny ledamot: Mikael Tjäder (SD) 

Avgången ledamot: Tobias Lindgren (SD) 

Ny ersättare: Petter Nilsson (SD) 

Diarienummer: KS-2024/00884-7 

 

Ny ersättare: Mikael Danielsson Sjöstam (S) 

Avgången ersättare: Karin Mariann Lind (S) 

Diarienummer: KS-2024/00820-6 

Motioner 



Sida 67 av 67 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-12-16 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Motion 25/2024: Konkurrensutsätt driften av Umeå kommuns 

badverksamhet; Anders Ågren (M), Mattias Larsson (C), Hanna Lundin 

Jernberg (L) och Veronica Kerr (KD). Diarienummer: KS-2024/01095 

 

Motion 24/2024: Revidering av Kommunfullmäktiges arbetsordning; Maja 

Westling Palmberg (C). Diarienummer: KS-2024/01094 

 

Motion 23/2024: Revidering av regler för skolskjuts; Maja Westling 

Palmberg (C). Diarienummer: KS-2024/01093 

 

Motion 22/2024: Inför en utbildnings- och karriärstege inom 

äldreomsorgen; Davis Kaza (AP), Patrik Brännberg (AP), Marika Atlegrim 

(AP) och Katarina Norlund (AP). Diarienummer: KS-2024/01061 

 

Motion 21/2024: Kräv utdrag ur belastningsregistret vid rekrytering av 

omsorgspersonal; Elmer Eriksson (M). Diarienummer: KS-2024/01060 

 

Motion 20/2024: Stärk arbetstagarperspektivet i underlagen till politiska 

beslut; Jan-Olov Carlsson, Lennart Arvidsson och Rebecca Sellstedt (V). 

Diarienummer: KS-2024/01040 

Revisionsrapporter 

Revisionsrapport: Uppföljande granskning inom hemtjänsten 

Diarienummer: KS-2024/01084  

 

Revisionsrapport - Uppföljning av tidigare granskning av kommunens 

arbete mot våld i nära relationer 

Diarienummer: KS-2024/00682  
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Elektroniska underskrifter 

Det här dokumentet har skrivits under elektroniskt av de personer som listas i signaturpanelen. 

Underskrifterna uppfyller kraven för avancerad elektronisk underskrift enligt definitionen i eIDAS (EU:s 

förordning 910/2014). 

Äktheten kan valideras enligt internationella standarder i en valideringstjänst som uppfyller förordningen. 

Validering kan exempelvis göras här: https://validate.signport.se/ 

Där finns även information om hur validering kan göras i Adobe Acrobat Reader. 

Notera, om dokumentet skrivs ut på papper, eller ’skrivs ut’ till ett nytt PDF-dokument, följer de elektroniska 

underskrifterna inte med. Endast det elektroniskt underskrivna originaldokumentet kan valideras. 
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